
                                                     Protokół  Nr XXVI/17  
z obrad XXVI Sesji Rady Gminy Stargard  

odbytej dnia 3 marca  2017 r. 
 
 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 10 00 otworzył obrady XXVI sesji 
Rady Gminy Stargard  i powitał wszystkich przybyłych.  
 
Ad.1. Sprawy regulaminowe  
 
Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu Przewodniczący Rady 
Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan  15 radnych obecnych było 14 radnych, co 
stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 
Radny nieobecny :  
1.Maciej Lipka – nieobecność usprawiedliwiona  
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
Sekretarz Gminy Danuta Żygadło 
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska  
Radca Prawny Urzędu Gminy Krzysztof Judek  
oraz sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu oraz operator 
nagrywający obrady sesji i przedstawiciele prasy lokalnej oraz mieszkańcy gminy. 
Odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy Edward Kosmala  porządek obrad XXV 
sesji Rady Gminy Stargard według, którego Rada Gminy obradowała, został przyjęty 
jednogłośnie tj. 14 głosami „za” w brzmieniu jak niżej:  
 
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad XXVI sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr XXV  z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 27 

stycznia 2017 r.    
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części  
   obrębu Wierzchląd, gmina Stargard 
4.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na remont zabytku  
5.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  
   nieruchomości stanowiącej własność gminy  
6.Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody  
7.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Umowy o udzielenie pomocy  
   finansowej Powiatowi Stargardzkiemu na zrealizowanie zadania inwestycyjnego   
   polegającego na budowie chodnika w ciągu drogi powiatowej  
8.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Umowy o udzielenie pomocy  
   finansowej Powiatowi Stargardzkiemu na zrealizowanie zadania inwestycyjnego  
   polegającego na budowie chodnika w ciągu drogi powiatowej  
9.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „ Rocznego programu współpracy gminy Stargard     
   z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku  
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     publicznego  na 2017 r. „   
10.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na  2017 r.  
11.Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i  
     gimnazjum prowadzonych przez Gminę Stargard do nowego ustroju szkolnego  
12.Ocena realizacji zadań w zakresie ochrony środowiska oraz wywozu odpadów  
      komunalnych z terenu gminy 
    Stanowisko Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  
13.Informacja Wójta Gminy o stanie budynków i mieszkań komunalnych w gminie  
    Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  
14.Ocena działalności gminy  na rzecz ochrony zdrowia mieszkańców  
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
15.Podsumowanie kontroli gospodarki finansowej sołectw przeprowadzonych za okres  
     2015-2016 r. 
     Podsumowanie przedstawia Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej    
16.Sprawozdanie za 2016 r. z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na  
     poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę  
     Stargard 
     Sprawozdanie przedstawia Zastępca Wójta Jerzy Makowski  
17.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
18.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
19.Odpowiedzi na interpelacje radnych  
20.Wolne wnioski i zapytania  
21.Sprawy różne  
22.Ustalenie terminu następnej sesji  
23.Zamknięcie obrad sesji 
Protokół nr XXV/17 z obrad sesji Rady Gminy Stargard  odbytej w dniu  27 stycznia  2017 
roku  został przyjęty jednogłośnie tj. 14 głosami „za” , bez odczytywania. 
Ad.1  
Jak wyżej. 
Ad.2 
Interpelacje nie zostały zgłoszone. 
Ad.3 
Podjęcie uchwały Nr XXVI/183/17 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części obrębu Wierzchląd, gmina Stargard 
Przewodniczący rady poinformował ,że do projektu uchwały wkradł się mały błąd i należy go 
poprawić i tutaj przewodniczący poprosił o naniesienie poprawki w projektach uchwał, a było 
to  w  § 21 ust. 3 jest zapisane „ 0,4563 ha ”, a winno być  „0,3908 ha”. 
Kolejno przewodniczący rady odczytał projekt uchwały i z uwagi na brak pytań poddał pod 
głosowanie uwzględniając poprawkę. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „0 podjęła uchwałę Nr  XXVI/183/17 w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębu Wierzchląd, gmina 
Stargard, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
Ad.4 
Podjęcie uchwały Nr XXVI/184/17 w sprawie udzielenia dotacji celowej na remont 
zabytku  
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za”, 
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„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę Nr XXVI/184/17 w sprawie 
udzielenia dotacji celowej na remont zabytku, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Ad.5 
Podjęcie uchwały Nr XXVI/185/17 w sprawie wyrażenia zgody na zwarcie kolejnej 
umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy  
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za” . 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „0 podjęła uchwałę XXVI/185/17 w sprawie 
wyrażenia zgody na zwarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność 
gminy , która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Ad.6 
Podjęcie uchwały Nr XXVI/186/17 w sprawie ustanowienia pomnika przyrody   
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się „ 0  podjęła uchwałę Nr XXVI/186/17 w sprawie 
ustanowienia pomnika przyrody, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Ad.7  
Podjęcie uchwały Nr XXVI/187/17 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Umowy o 
udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Stargardzkiemu na zrealizowanie zadania 
inwestycyjnego  polegającego na budowie chodnika w ciągu drogi powiatowej  
Przewodniczący rady poinformował, że w projekcie uchwały  bardziej szczegółowo został 
doprecyzowany  zapis  dotyczący wysokości dofinansowania zadania przez gminę  tj. „  w 
wysokości do 50 % wartości zadania” i ta poprawka została naniesiona,  przeredagowany 
projekt uchwały  radni otrzymali już na komisjach i go opiniowali. Z propozycją 
doprecyzowania zapisu wystąpił radny  komisji gospodarki . 
Następnie przewodniczący rady gminy odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.  
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 13 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i 1 głosie „ wstrzymującym się „ podjęła uchwałę Nr XXVI/187/17 w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie Umowy o udzielenie pomocy finansowej Powiatowi 
Stargardzkiemu na zrealizowanie zadania inwestycyjnego  polegającego na budowie chodnika 
w ciągu drogi powiatowej, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 Ad.8 
Podjęcie uchwały Nr XXVI/188/17 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Umowy o 
udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Stargardzkiemu na zrealizowanie zadania 
inwestycyjnego  polegającego na budowie chodnika w ciągu drogi powiatowej  
Przewodniczący rady przed odczytaniem projektu uchwały powiedział, że jest to  podobna 
poprawka jak w projekcie poprzednim, a następnie odczytał projekt uchwały  i poddał pod 
głosowanie.  
Rada Gminy w obecności 14 radnych na sali podczas głosowania 13 głosami „za” , „przeciw” 
0 i  1 głosie „ wstrzymującym się „   podjęła uchwałę Nr XXVI/188/17 w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie Umowy o udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Stargardzkiemu na 
zrealizowanie zadania inwestycyjnego  polegającego na budowie chodnika w ciągu drogi 
powiatowej, która stanowi załącznik nr  8 do protokołu. 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet  wyjaśnił 
dlaczego wstrzymał się od głosowania nad dwoma ostatnimi uchwałami i powiedział, że nie 
jest przeciwny uchwale,  ale chciał zwrócić uwagę, że dawno temu Powiat rozpoczął  
inwestycję w kierunku drogi wojewódzkiej, która  to inwestycja zakończyła się  w  
miejscowości  Żarowo. Czy powiat zapomniał o dokończeniu tej inwestycji w miejscowości 
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Sowno, skoro realizuje zadania w innych miejscowościach. Są to miejscowości dodał radny w 
których znajdują się szkoły i przede wszystkim zależy na bezpieczeństwie dzieci, a biorąc pod 
uwagę ruch  w Sownie, to  jest większy  niż w tych dwóch miejscowościach razem wziętych.    
Ad.9 
Podjęcie uchwały Nr XXVI/189/17 w sprawie uchwalenia „ Rocznego programu 
współpracy gminy Stargard z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego  na 2017 r. „ 
Przewodniczący rady poinformował, że na posiedzeniu komisji rewizyjnej zostały zgłoszone 
zmiany redakcyjne, które zostały naniesione do projektu uchwały, radni projekt tej uchwały 
otrzymali przed obradami. Następnie przewodniczący  odczytał  projekt uchwały wskazując 
zmiany redakcyjne i zaproponował, aby przegłosować projekt uchwały wraz ze zmianami 
redakcyjnymi i poddał pod głosowanie. 
Rada gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania  14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę   Nr XXVI/189/17 w sprawie 
uchwalenia „ Rocznego programu współpracy gminy Stargard z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  na  
2017 r. „ , która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Ad.10  
Podjęcie uchwały Nr XXVI/190/17 w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r.  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały.  
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami ‘za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0,  podjęła uchwałę Nr XXVI/190/17 w sprawie 
zmian budżetu gminy na 2017 r. , która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Ad.11 
Podjęcie uchwały Nr XXVI/191/17 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Stargard do nowego ustroju 
Szkolnego 
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały.  
Radny Mateusz Jarosz  odnosząc się do szkoły podstawowej w Strachocinie, a  zmian czyli 
reformy w oświacie powiedział, że na tą chwilę uczniowie się pomieszczą, ale co będzie na 
rok przyszły, bo nie ma możliwości przyjęcia uczniów i tutaj radny zapytał wójta, co będzie 
dalej ze szkołą w Strachocinie. 
Wójt Gminy przypomniał trochę historii odnośnie remontów szkół i ustalonej wcześniej 
kolejności w poprzednich kadencjach  przez radnych,  która szkoła  w jakiej kolejności będzie 
remontowana i teraz będzie to szkoła w Sownie, na kolejne lata zgodnie z harmonogramem 
jest szkoła w Strachocinie. Z uwagi na reformę w oświacie dodał wójt gminy, robi się w 
szkołach bardzo ciasno, już przygotowujemy się  do  rozbudowy szkoły w Grzędzicach  i na 
pewno  zrobimy wszystko, aby odpowiednio  zabezpieczyć substancję lokalową dla uczniów 
w Strachocinie , są prowadzone rozmowy przez Panią Dyrektor jak również przez radnego. 
Przygotowujemy razem z urbanistą, to co trzeba zrobić w sprawie dobudowania  trzech klas 
wraz z  toaletą,  musimy przestrzegać przepisów w tym przepisów budowlanych – dodał wójt. 
W trybie pilnym przygotowujemy dwie koncepcje, aby było szybko, tanio i bezpiecznie i jak 
poinformował wójt   jest koncepcja   postawienia kontenerów na 10-15 lat , a drugi  wariant to 
równoległe dobudowanie do budynku  trzech klas. 
Kończąc wypowiedź wójt gminy  powiedział, że nie zostawimy Strachocina i dodatkowo 
poinformował, że gmina  dokłada 6 mln zł do subwencji oświatowej, którą otrzymuje w 
wysokości około 5 mln zł. Należy iść w tym kierunku dodał wójt, bo to co możemy dać 
mieszkańcom, to inwestycja w dzieci. 
Radny Mariusz Sikorski zadał dwa pytania związana z reformą oświaty, a mianowicie:  
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- jak gmina widzi możliwość stworzenia  w szkołach pracowni np. chemicznych czy  
  fizycznych , czy gmina jest na to przygotowana , czy będą jakieś dotacje, 
-czy gmina ma pomysł na zagospodarowanie nauczycieli z gimnazjum, bo jakaś ich część    
 może zostać bez pracy. 
Wójt Gminy zaproponował, aby na te pytania zastępca wójta odpowiedział w momencie, 
kiedy będzie przedstawiał sprawozdanie. 
Następnie przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za’ , 
„przeciw” i głosy „ wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę  Nr XXVI/191/17 w sprawie 
projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum prowadzonych przez Gminę 
Stargard do nowego ustroju szkolnego , która stanowi załącznik nr  11 do protokołu. 
Ad.12 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek  
przedstawiła stanowisko komisji dotyczące tematu w sprawie realizacji zadań w zakresie 
ochrony środowiska oraz wywozu odpadów komunalnych z terenu gminy, a mianowicie:  
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i budżetu  na posiedzeniu w dniu 27 lutego 2017 r. 
przeanalizowała informację dotyczącą realizacji zadań w zakresie ochrony środowiska i 
wywozu odpadów komunalnych z terenu gminy za rok 2016 i wyrażając swoje stanowisko, 
informację przyjęła. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili. 
Ad.13 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
przedstawiła opinię komisji do informacji Wójta Gminy o stanie budynków i mieszkań 
komunalnych w gminie, a mianowicie: 
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na posiedzeniu w dniu 27 lutego 2017 r. 
zapoznała  się z informacją o stanie budynków i mieszkań komunalnych w gminie i wyrażając 
swoją opinię , informację przyjęła.  
Radni uwag i pytań nie zgłosili. 
Ad.14 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię komisji dotyczącą działalności gminy na rzecz ochrony zdrowia mieszkańców, a 
mianowicie: 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 28 lutego 2017 r.  zapoznała 
się z informacją dotyczącą działalności gminy na rzecz ochrony zdrowia mieszkańców i 
wyrażając swoją opinię, komisja informację przyjęła. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili. 
Ad.15 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda odnosząc się do tematu w sprawie 
podsumowania kontroli gospodarki finansowej sołectw przeprowadzonych za okres 2015-
2016 roku poprosiła osoby, które dokonywały kontroli o podsumowanie.  
Radna Anna Góra dokonała  podsumowania przeprowadzonych kontroli gospodarki 
finansowej sołectw  z realizacji funduszu sołeckiego za okres dwóch lat tj. 2015-2016 . Jak 
poinformowała radna w okresie badanym objęto kontrolą  16 sołectw i tutaj radna wymieniła 
jakie tematy były analizowane  m.in. frekwencja na zebraniach wiejskich  w sprawie funduszu 
sołeckiego i  radna przytoczyła przykłady jak bardzo niska była  frekwencja w niektórych 
sołectwach. Podsumowując kontrolę radna poinformowała jakie nasunęły się  tematy do 
dyskusji, a następnie je wymieniała :  
-  frekwencja na zebraniach wiejskich  w sprawie funduszu , 
- terminy uruchamiania środków ( np. cztery przedsięwzięcia w jednym dniu), 
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- dokumenty potwierdzające zakupy ( brak podpisów odbierających, protokoły przekazania- 
  odbioru podpisywane przez sekretarz gminy), 
- ewidencja materiałów przyjętych przez sołtysów ( inwentaryzacja, dostępność dla   
   mieszkańców), 
- analiza kosztów koszenia, umów zlecenia, ilość paliwa, 
- możliwość włączenia do odpowiedzialności za środki z funduszu sołeckiego np. rad  
  sołeckich. 
Radna Wiesława Kuśnierz jako druga osoba biorąca udział w kontroli zabierając głos 
powiedziała, że podczas kontroli wynikła potrzeba dyskusji i  rozmowy z radami sołeckimi i 
sołtysami i tutaj radna zaznaczyła, że fundusz jest z korzyścią  dla sołectw i co do tego  nie 
ma wątpliwości. Natomiast sposób wykorzystania jest dyskusyjny, to nie jest problem tylko 
nasz ale wszystkich, którzy korzystają z tego funduszu. Jest to temat do przedyskutowania  i 
dyskusji powiedziała radna, ponieważ  ułatwi pracę sołtysom  na rok następny. Jest  
niewiedza mieszkańców i trzeba im uzmysłowić, że są to środki  uregulowane przepisami, 
uchwalone przedsięwzięcie musi być realizowane zgodnie z przepisami.  
Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda poinformowała o tym, że na posiedzeniu komisji 
rewizyjnej był poruszany temat dotyczący odpowiedzialności za powierzone mienie, bo 
obecnie osobą odpowiedzialną jest Wójt Gminy, czy to tak powinno być, czy za to mienie nie 
powinni odpowiadać sołtysi, ale  nie byłaby to pełna odpowiedzialność. Kontynuując 
wypowiedź przewodnicząca powiedziała, że rozmawiano również na komisji o przypadkach 
kradzieży, zdemolowania świetlicy, bo taka osoba zna doskonale cała specyfikę. Chodzi o to, 
że pojawia się odpowiedzialność taka za powierzone mienie, czy np. coś pożyczamy i kiedy 
odbieramy to sprawdzamy  stan tego mienia . Jest to kwestia dyskusyjna  chodzi o spojrzenie 
gospodarcze, aby to mienie nie ulegało  niszczeniu. 
Radny Mariusz Klewin zabierając głos powiedział, że jest problem z osobami chętnymi na  
funkcję sołtysa, a teraz  dodatkowo dodajemy zadania. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda powiedziała, że to nie jest pełen 
zakres,  ale  takie zainteresowanie się tym problemem. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski powiedział, że w przypadku jego 
sołectwa kiedy dochodzi do wypożyczenia jakiegoś sprzętu to wówczas na tą okoliczność 
sporządza się protokół przekazania, a potem odbioru, pilnujemy tych spraw powiedział radny,  
będąc również sołtysem, poświęcamy swój czas prywatny, aby wszystko było dobrze. 
Radny Mariusz Klewin dodał do swojej wcześniejszej wypowiedzi, że napieramy na budowę 
nowych świetlic, a mamy problem  z frekwencją czyli brakiem mieszkańców na zebraniach 
wiejskich. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal  odnosząc się do frekwencji powiedział, że kto 
ma to robić i zaproponował, aby w części  fundusz  sołecki  był przekazywany na 
uruchomianie świetlic, należy zatrudnić odpowiednią osobę i wtedy kiedy będzie opiekun to 
wtedy wieś się ożywi, należy podjąć rozmowę z sołtysami  w tych miejscowościach gdzie są 
świetlice dodał przewodniczący, aby   przeznaczyli  środki z funduszu sołeckiego  na 
funkcjonowanie tych świetlic poprzez zatrudnienie odpowiedniej osoby.   
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego Sylwia Więcek powiedziała, że  
gmina miała dofinansować funkcjonowanie świetlic, program został przyjęty. Odnosząc się 
do funduszu sołeckiego przewodnicząca komisji powiedziała ,że można tylko mówić o 
dofinansowaniu, bo wysokość tego funduszu w każdej miejscowości jest inny. 
Wójt Gminy odpowiedział, że został ogłoszony konkurs na prowadzenie świetlic. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda podsumowując powiedziała, że dobrze 
jest wtedy kiedy  mamy sołtysa, a negatywnie odniosła się do zakupów( spożywczych)  
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wydatkowanych  w ramach funduszu sołeckiego. Kontynuując wypowiedź powiedziała o 
kontroli komisji nad wydatkowanymi środkami z funduszu sołeckiego, skoro rada decyduje o  
jego wyodrębnienie w budżecie, to należy patrzeć jak są wydatkowane. Nie możemy my jako 
mieszkańcy dopuścić do takiej sytuacji, aby nie  było nie kontrolowanego wandalizmu, sołtys 
ma to widzieć i ewentualnie o tym powiadomić. 
Rady Mariusz Klewin powiedział ,że sołtys działa zgodnie z przepisami  zapisanymi w 
statucie sołectwa.     
Radna Agnieszka Lenda dodała, że po co dokonywać zakupu różnych rzeczy na świetlicę, 
skoro te świetlice nie funkcjonują. 
Radna Wiesława Kuśnierz zabierając głos powiedziała ,że dopóki nie zaczniemy prowadzenia 
świetlic przez odpowiednie osoby, dopóki świetlica nie będzie funkcjonowała , dotąd 
wykorzystanie tych środków będzie budziło wątpliwości np. zakup kolejnego komputera na 
świetlicę  nie jest celowy,  dopóki nie będzie funkcjonowała świetlica. 
Radny Mariusz Sikorski zabierając głos powiedział, że należy jasno podkreślić, bo my o tym 
wiemy , że to nie sołtys decyduje o tym na co ma być wydatkowany  fundusz sołecki, ale o 
tym decyduje zebranie wiejskie, przegłosowując wniosek i radny dodał ,że mówi o tym 
dlatego, aby nie było fałszywego przekazu. 
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że sołtys jest jedną z trzech osób, które mogą na 
zebraniu wiejskim zgłosić przedsięwzięcie, bo jest jeszcze rada sołecka i 15 mieszkańców – 
tak stanowią przepisu ustawy o funduszu sołeckim, dodała radna. 
Radna Agnieszka Lenda powiedziała o tym ,że komisja podniosła sprawę małej frekwencji na 
zebraniach wiejskich, gdzie dokonuje się wyboru przedsięwzięcia poprzez  przegłosowanie. 
Wójt Gminy wyjaśnił jak wygląda procedura związana z funduszem sołeckim, a mianowicie  
na zebraniu wiejskim jest  przegłosowywany wniosek, który zostaje złożony  w urzędzie 
gdzie jest sprawdzany przez komisję pod względem zgodności z przepisami , a następnie 
przedkładany Wójtowi do zatwierdzenia. 
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała ,że były zakusy, ale przepisy nie dopuszczają  
zmniejszenia funduszu sołeckiego, wyliczany jest według określonego wzoru, nie mamy 
możliwości zmniejszenia, ale jest możliwość zwiększenia. Jest jeszcze jeden plus dodała 
radna to, że Wojewoda po złożeniu wniosku przez gminę zwraca część  wykorzystanego 
funduszu i może to być 20 %, 30 % i 40 %  tych środków. Dobrze  jest, że ten  fundusz 
istnieje i jest wykorzystywany, ale należy zwrócić  uwagę na to jak  się go wydaje, bo obecny 
trend jest taki, aby nie był przejadany. 
 Ad.16 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski omówił sprawozdania za 2016 r. z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Stargard . 
Odnosząc się do wcześniejszego pytania radnego Mariusza Sikorskiego, co będzie z 
nauczycielami z Gimnazjum , wójt odpowiedział, że na dzień dzisiejszy  w Gimnazjum 
planuje się zwolnić dwóch  nauczycieli z którymi  przeprowadzona została rozmowa przez 
Panią Dyrektor. Ponadto sześciu nauczycieli od  miesiąca września 2017 r. nie będą pracować 
w pełnym wymiarze etatowym i  czy te osoby to przyjmą powiedział wójt, to się okaże 
dopiero po sporządzeniu arkuszy,  a szkolenie arkuszowe ma się odbyć 10 marca 2017 roku. 
Kontynuując wypowiedź wójt poinformował, że w obecnym  budżecie gminy jest 97 tys. zł 
zaplanowanych  na odprawy, jeżeli będzie taka potrzeba. 
Odnośnie drugiego pytania radnego Mariusza Sikorskiego dotyczącego stworzenia nowych 
gabinetów w szkołach wójt odpowiedział, że  będą tworzone nowe gabinety od podstaw, bo 
przecież trudno będzie zabrać gabinety z gimnazjum skoro będą się uczyć uczniowie do 
momentu wygaszenia Gimnazjum tj. do końca sierpnia 2019 r. 
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Natomiast w szkołach podstawowych informował wójt  gabinety przedmiotowe powstaną od 
podstaw, analizując koszty będzie to około  100 tys. zł na każdą szkołę. Na dzień dzisiejszy 
nie mamy  metryczki subwencji oświatowej , bo 0,4 %   to rezerwa na ewentualne odprawy,  
wstępnie  z posiadanych informacji wynika dodał wójt, że subwencja oświatowa będzie 
wyższa  o wysokość kosztów  na doposażenie szkół  i wyniesie w granicach do 1,1 mln zł i  z 
tego będą tworzone pracownie niezbędne do prawidłowego funkcjonowania i zabezpieczenia 
podstaw programowych w naszych szkołach. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
Ad.17 
Radni przed rozpoczęciem obrad XXVI sesji Rady Gminy otrzymali pisemną informację 
Wójta Gminy dotyczącą wykonania zadań przez gminę w okresie międzysesyjnym wraz z 
zestawieniem wydanych zarządzeń przez Wójta Gminy.  
Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
Ponadto wójt poinformował w jakich spotkaniach czy uroczystościach brał udział  wspólnie z  
zastępcą lub każdy z osobna. 
Kontynuując wypowiedź wójt poinformował, że został otwarty przetarg  na opracowanie 
dokumentacji w związku z remontem drogi w Grzędzicach i był to drugi przetarg, zgłosiła się 
tylko jedna firma z ofertą  na kwotę  435 tys. zł , a  w budżecie na ten cel było przeznaczone  
600 tys. zł. 
Sprawdzimy powiedział wójt  czy oferta w pełni spełnia wszystkie wymogi i dodał, że jest to 
firma ze Szczecina , która również wygrała przetarg w Powiecie na przebudowę drogi  tj. 
budowę ronda na krzyżówce Lipnik-Grzędzice. 
Rada Wiesława Kuśnierz poprosiła, aby  informacja Wójta Gminy  była  sporządzona trochę 
wcześniej i rozdana radnym już na pierwszym posiedzeniu komisji, aby radni mieli czas na 
zapoznanie się z  informacją. 
Wójt Gminy  wyraził zgodę na wcześniejsze sporządzenie informacji. 
Ad.18 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przedstawił radnym pisma, które wpłynęły do 
biura Rady Gminy od ostatniej sesji, a mianowicie : 
- pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 27 stycznia 2017 r. zawierające  
  uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 26  
  stycznia 2017 r.  takie jak: 
               - uchwałę Nr XLVII.111.2017 w sprawie wydania opinii o prawidłowości  
                 planowanej kwoty  długu gminy Stargard, 
               - uchwałę Nr XLVII.112.2017 w sprawie wydania opinii o możliwości  
                 sfinansowania deficytu przedstawionego w budżecie gminy Stargard na 2017 rok .  
-pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  z dnia 2 lutego 2017 r. w sprawie 
zbadania przez Kolegium  Regionalnej Izby Obrachunkowej  uchwały Nr XXIV/171/16 w 
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard na rok 2017 oraz uchwały Nr XXIV/172/16 w 
sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata  
2017-2016 . 
- pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 20 lutego 2017 r.  w sprawie 
zbadania przez Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie uchwały Nr 
XXV/177/17 Rady Gminy Stargard z dnia 27 stycznia 2017 r. w sprawie ustalenia trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych form 
wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Stargard oraz ustalenia zakresu 
kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania. 
Ad.19 
Interpelacje nie zostały zgłoszone. 
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Ad.20 
Radny Mariusz Klewin zabierając głos w sprawach różnych poruszył dwa tematy: 
- pierwszy temat dotyczył łatania dziur na drogach powiatowych, aby  kolejność łatania dziur     
  na  drogach zależała od wielkości potrzeb na danej drodze, 
- druga sprawa dotyczyła Wodociągów Zachodniopomorskich i  obietnicy dotyczącej 
opracowania w roku 2016  dokumentacji tj. projektu na  oczyszczalnię ścieków  w Pęzinie,  
ponieważ do końca roku nic się nie działo. W związku z powyższym , radny poprosił wójta , 
aby się dowiedział na jakim etapie jest ta sprawa. 
Radna Wiesława Kuśnierz przypomniała przewodniczącemu rady, że na ostatniej sesji był 
wniosek o zaproszenie przedstawiciela powiatu na obrady obecnej sesji. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal wyjaśnił, dlaczego nie zaprosił przedstawiciela 
powiatu na obecną sesję,  ponieważ zrobi to na następną sesję z uwagi na to, że  komisja 
gospodarki zajmie się tematem  „ Ocena stanu dróg po okresie zimowym oraz plan budowy i 
remontów „ – wyjazd komisji w teren , a temat  wiąże się z uwagi radnych odnośnie dróg 
powiatowych. 
Radna Anna Góra zabierając głos w sprawie łatania dziur przez powiat powiedziała, że  
łatanie dziur odbywa się  za pomocą szpadla, a zdaniem radnej  tak nie powinno to wyglądać. 
Radny Mateusz Jarosz odniósł się w swojej wypowiedzi do uzasadnienia do projektu uchwały 
Nr XXVI/191/17  w sprawie sieci szkół, i nie zgodził się z tym co napisano o   szkole 
podstawowej w Strachocinie, kontynuując wypowiedź radny powiedział o potrzebie 
rozbudowy szkoły w Strachocinie, poinformował  o prowadzonych zajęciach z W-f na 
korytarzu szkoły( nie ma sali gimnastycznej ), gdzie niejednokrotnie przeszkadzają w tych 
zajęciach inne dzieci, które muszą wyjść z klasy i  przejść przez korytarz.  
Ad.21 
Radny Mariusz Sikorski podziękował za rozpoczęty proces łatania dziur na  drogach w 
miejscowości Grzędzice, bo te największe dziury są  już połatane. Następnie radny  w imieniu 
Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Grzędzicach zaprosił wszystkich na wystawę 
fotograficzną w szkole. 
Radna Sylwia Więcek  zapytała Wójta Gminy o nowe informacja po Walnym Zgromadzeniu 
Związku Gmin Dolnej Odry. 
 Wójt Gminy odpowiedział, że Walne Zgromadzenie Związku Gmin Dolnej Odry odbyło się 
w miejscowości  Boleszkowice i głównym tematem, to były zmiany w budżecie Związku i 
dyskusja na temat ilości wywożonych śmiecie  oraz dyskusja na temat  działalności Związku i 
Spółki. 
Biuro Związku jak poinformował wójt zobowiązało się do  sporządzenia  opracowania na 
temat wywożonych odpadów, ich ilości, rodzaju,  złożonych deklaracji na poszczególne 
rodzaje odpadów, takie opracowanie zostanie przesłane przez Związek do gminy, a gmina  
przekaże radnym. 
Po wykonaniu bilansu Spółki ,Rada Nadzorcza Związku musi podjąć uchwałę co zrobić z 
zyskiem Spółki i tutaj wójt wyraził swoje zdanie, iż należy pokryć dług Związku. 
Kontynuując wypowiedź wójt poinformował, że obecna firma wywożąca odpady wygrała 
przetarg na cztery lata i jest to do końca marca 2019 r., jest kwestia tego czy dalej być  w 
Związku czy też wystąpić. Dalej wójt informował, że trzy gminy nie podjęły uchwały w 
sprawie zmian w Statucie Związku, jest zawarta umowa między Konsorcjum Firmy Eko-Fiuk  
a Związkiem, która mówi że w przypadku  wystąpienia jakiejkolwiek gminy, to wtedy mogą 
żądać odszkodowania . Była również dyskusja powiedział wójt między szefostwem Spółki a 
Związkiem odnośnie kosztów jakie musi zapłacić Spółka dla Związku za uchybienia 
zadaniowe np. nie na czas zostały wywiezione odpady. 
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Radny Józef Tracz zapytał czy była rozmowa  na temat  nowych zmian dotyczących tego, że 
od 1 lipca br.  wchodzą dodatkowe kontenery na segregację odpadów typu bio (zielonych) , a 
od stycznia przyszłego roku ma zwiększyć się stawka za odbiór odpadów nie segregowanych 
i to zdaniem radnego  będzie podnosić koszty, dlatego trzeba się do tego dostosować, bo 
przetarg tego nie obejmował.  
Wójt Gminy odpowiedział, że nie było dyskusji  na ten temat, ale do końca umowy według 
wypowiedzi mecenasa  można po staremu, a już nowy przetarg według nowych przepisów.  
Ad.22 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal  podał termin zwołania następnej sesji jak 
również podał terminy posiedzeń komisji, a mianowicie :  
- XXVII sesja Rady Gminy Stargard odbędzie się w dniu 31 marca 2017 r. godz. 1000 , 
- komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 27 marca 2017 r. godz. 830 , 
- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 28 marca 2017 r. godz. 830 , 
- komisja rewizyjna dnia 29 marca 2017 r. godz. 800 . 
Ad.23 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 1210 zamknął obrady XXVI sesji Rady Gminy 
Stargard. 
 
 
                                                                                      Przewodniczący Rady Gminy  
 
                                                                                            Edward Kosmal  
 
Protokołowała: 
Z. Stoczkowska    


